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Rada Gminy Aleksandrów 
OS.0002.8.2023 

Protokół nr LII/2023  

LII Sesja w dniu 30 listopada 2023  
Obrady rozpoczęto 30 listopada 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:27 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Agata Bernaciak 
2. Karolina Biniek 
3. Renata Brzezowska 
4. Adam Hume 
5. Renata Krawczyk 
6. Ewa Kuchta 
7. Zbigniew Ogłoza 
8. Marek Piątkowski 
9. Tomasz Przybył 
10. Jolanta Rogozińska 
11. Ewa Sipa 
12. Józef Stańczyk 
13. Rafał Staszewski 
14. Zbigniew Ślusarczyk 
15. Krzysztof Waszczyk 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Pan Paweł Mamrot – Wójt Gminy;                                                                                   

Pan Daniel Jasion - Zastępca Wójta;                                                                           

Pan Michał Boraniecki-Skarbnik Gminy;                                                                                                                           

Pani Halina Pasikowska-Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Gruntami, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska;                                                                                        

Pani Dorota Śpiewak-Kierownik GOPS;                                                                      

Pani Edyta Sekulska-Inspektor;                                                                                         

Pani Justyna Rydyger-Referent;                                                                             

Sołtysi z terenu Gminy Aleksandrów;                                                                                         

Protokołowała Małgorzata Szulc – Referent Referatu Organizacyjnego. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Pani  Jolanta Rogozińska Przewodnicząca Rady Gminy – o godzinie 10:00 

otworzyła obrady LII Sesji Rady Gminy Aleksandrów. Po powitaniu zebranych 
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stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady Gminy Aleksandrów wynoszącego obecnie 15 

radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

2. Informacja o porządku obrad. 

 

- Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Jolanta Rogozińska zapytała czy Państwo 

Radni mają jakieś uwagi do porządku obrad.  

Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag. 

Porządek Posiedzenia 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy między sesjami. 

5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych (radnych, wójta oraz 

właściwych pracowników Urzędu Gminy). 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

b. uchwała w sprawie podwyższenia wysokości kryterium dochodowego 

określonego w art. 8 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej, 

c. uchwała w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 

Aleksandrów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,                 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                           

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2024 rok, 

d. uchwała w sprawie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi                 

w przypadku nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub 

innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – 

wypoczynkowe, 

e. uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

f. uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 

g. zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz 

prognozy długu Gminy Aleksandrów na lata 2023-2027, 

h. uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2023 rok. 

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

 
 
3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 
 
- Pani Jolanta Rogozińska Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 
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protokół był do wglądu w sekretariacie oraz w systemie eSesja, Radni mieli 
możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Poinformowała również, że nie było uwag i zgłoszeń ze strony radnych odnośnie 
protokołu Nr LI/2023  z sesji Rady Gminy Aleksandrów. 
 
4. Informacja z działalności Wójta Gminy między sesjami. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
-Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy omówił informacje z działalności Wójta Gminy 
między sesjami i przedstawił następujące informacje: 

• 30.10.2023 r. udział  w odbiorze zadania inwestycyjnego- termomodernizacja 
budynku po byłym komisariacie policji w Aleksandrowie. Planujemy 
kontynuację realizacji tego zadania, poprzez przygotowanie pomieszczeń 
parteru na cele związane z rehabilitacją dla mieszkańców Gminy 
Aleksandrów; 

• 09.11.2023 r. na terenie Gminy Aleksandrów mieliśmy 2 bardzo miłe 
uroczystości. Były to dwa oficjalne otwarcia dróg, które zostały zrealizowane 
we współpracy z Powiatem Piotrkowskim. Pierwsze z tych zadań to jest 
odcinek drogi Niewierszyn do granic administracyjnych z Gminą Sulejów oraz 
drugi odcinek to jest droga powiatowa pomiędzy miejscowościami Wolica                  
a Stara Kolonia. Pan wójt podziękował panu Staroście, dyrektorowi biura 
poselskiego Pana Roberta Telusa, Panu Rafałowi Skoczylasowi, Pani 
Przewodniczącej, Państwu Radnym, Sołtysom, którzy byli obecni podczas 
tych 2 uroczystości. Zadanie pierwsze zostało zrealizowane w ramach 
środków z Polskiego Ładu, Niewierszyn-Sulejów przy współfinansowaniu ze 
strony Samorządu Powiatu Piotrkowskiego. Bardzo dziękuję tutaj za pomoc i 
współpracę panu Radnemu powiatowemu Panu Dionizemu Głowackiemu. 
Drugie z tych zadań to było już zakończenie realizacji remontu tego ciągu 
drogi. W tym przypadku inwestorem był Powiat Piotrkowski.  

• w tym samym dniu mieliśmy okazję gościć w Środowiskowym Domu 
Samopomocy w Dąbrówce, gdzie została przygotowana bardzo piękna 
uroczystość patriotyczna, w której uczestniczyli przede wszystkim nasi 
uczestnicy, ale również uczestnicy z innych Środowiskowych Domów 
Samopomocy z terenu województwa łódzkiego;  

• 11.11.2023 r  odbyły się gminne obchody Narodowego Święta Niepodległości;  

• 22.11.2023 r. odbyło się posiedzenie wspólne Komisji Stałych Rady Gminy 
Aleksandrów. Poświęcone przede wszystkim omówieniu stanu realizacji 
inwestycji w zakresie odnawialnych źródeł energii na terenie Gminy 
Aleksandrów. Były omawiane również sprawy bieżące, jak również kwestie 
dotyczące spraw podatkowych na rok 2024.; 
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• 25.11.2023 r. odbyło się spotkanie promocyjne Gminy Aleksandrów, 
zorganizowane w tym roku w świetlicy wiejskiej w Siucicach; 

•  28-29.11. 2023 r. na terenie Gminy Aleksandrów odbyła się kontrola 
funkcjonowania wybranych przydomowych oczyszczalni ścieków, które zostały 
wybudowane w ramach 3 etapu kanalizacji Gminy Aleksandrów. Ta kontrola 
odbyła się z udziałem przedstawiciela-wykonawcy z firmy Alumix jak również          
z udziałem pracownika Urzędu Gminy Aleksandrów; 

• na dzień 7.12.2023 r. została zaplanowana Rada Budowy poświęcona 
realizacji 4 etapu kanalizacji Gminy Aleksandrów. W oparciu o budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Będzie omówiony stan realizacji tego 
etapu. Wszystkie kwestie dotyczące zaprojektowania przydomowych 
oczyszczalni ścieków zostaną przedstawione przez wykonawcę. Omówimy 
sobie potencjalne zagrożenia, jeśli chodzi o ewentualne terminowe wykonanie 
realizacji tego zadania. Jak również zakres następnych dokumentów 
składanych przez wykonawcę, przede wszystkim do Polskich Wód. Jak 
również zgłoszenia realizacji poszczególnych przydomowych oczyszczalni 
ścieków, które wykonawca ma obowiązek zgłosić do Starostwa Powiatu 
Piotrkowskiego; 

• w dniu 29.11.2023 r. udział wraz z Panem Zastępcą w przekazaniu laptopów 
dla uczniów klasy IV szkoły Podstawowej w Aleksandrowie, które zostały 
zakupione w ramach realizacji rządowego programu Laptop dla ucznia. Takie 
przekazania sprzętu odbędą się w szkole podstawowej w Dąbrowie nad 
Czarną. Oraz w szkole podstawowej w Skotnikach. Państwo Radni, państwo 
Sołtysi wiedzą, że ten projekt dotyczy uczniów klas 4 szkół podstawowych; 

• 29.11.2023 r.  odbyło się również posiedzenie wyjazdowe Prezydium Zarządu 
Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnej w Piotrkowie 
Trybunalskim połączone z lustracją naszych jednostek. Zostały zlustrowane 
jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych w Dąbrowie, nad Czarną, Siucicach, 
Skotnikach i Niewierszynie. W lustracji tej wziął udział Prezes Zarządu 
Powiatowego, druh Tadeusz Karcz, nadbrygadier w stanie spoczynku, były 
Komendant Wojewódzki Państwowej Straży Pożarnej w Łodzi oraz 
Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Piotrkowie Trybunalskim; 

• jeszcze 2 uaktualnienia dotyczące realizacji zadań drogowych na terenie 
Gminy Aleksandrów. Na ich temat rozmawialiśmy podczas uroczystego 
spotkania w dniu 9.11.2023 r. , w którym wziął udział również pan Piotr 
Wojtysiak Starosta Powiatu Piotrkowskiego. Państwo Radni mają tą wiedzę, 
że Gmina Aleksandrów otrzyma w roku 2024- 2 kolejne dofinansowania                     
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Na 2 odcinki, które zostały przejęte 
przez Gminę Aleksandrów w zarząd na podstawie ustawy o drogach 
publicznych. Chodzi tutaj o 2 odcinki dróg. Pierwszy z nich to Jaksonek                         
w kierunku do Radoni, oraz kolejny odcinek drogi powiatowej w miejscowości 
Siucice w kierunku do granic administracyjnych z Gminą Paradyż i z Gminą 
Żarnów. Otrzymaliśmy 70% dofinansowania, jeśli chodzi o koszty 
kwalifikowalne realizacji tego zadania. Biorąc pod uwagę dotychczasową 
współpracę po stronie Gminy Aleksandrów, będą to koszty na poziomie po 
15% w każdym z tych zadań, jeśli chodzi o ich koszty kwalifikowalne.                       
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W projekcie budżetu na rok 2024 zostały również przewidziane 2 zadania 
dotyczące infrastruktury naszych dróg gminnych oraz dróg wewnętrznych.             
W naborze edycji 8 Polskiego Ładu Gmina Aleksandrów na infrastrukturę 
drogową otrzyma dofinansowanie w wysokości około 8 000 000. Planujemy 
realizację zadań drogowych w roku 2024. 

5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych (radnych, wójta oraz 
właściwych pracowników Urzędu Gminy). 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Daniel Jasion-Zastępca Wójta przedstawił informacje o złożonych oświadczeniach 
majątkowych (radnych, wójta oraz właściwych pracowników Urzędu Gminy). Pan 
Zastępca Wójta poinformował, że otrzymaliśmy informacje od Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Opocznie, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Piotrkowie 
Trybunalskim oraz od Wojewody Łódzkiego iż oświadczenia wszystkich osób są 
kompletne, właściwie wypełnione oraz zostały przekazane z zachowaniem 
obowiązujących terminów i wobec nich nie toczą się żadne inne postępowania 
wyjaśniające. 
 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 

-Pani Halina Pasikowska-Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Gruntami, Rolnictwa i Ochrony Środowiska omówiła projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.                                                                                      

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 

Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 

Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew 

Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 

Uchwała nr LII/342/2023 
 
b) Uchwała w sprawie podwyższenia wysokości kryterium dochodowego 
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określonego w art. 8 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 
 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Pani Dorota Śpiewak-Kierownik GOPS omówiła projekt uchwały w sprawie 
podwyższenia wysokości kryterium dochodowego określonego w art. 8 ustawy z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie podwyższenia wysokości kryterium dochodowego określonego               
w art. 8 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew 
Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 

Uchwała nr LII/343/2023 
 
c) Uchwała w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Aleksandrów               
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                        
i o wolontariacie, na 2024 rok. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Daniel Jasion-Zastępca Wójta omówił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
programu współpracy Gminy Aleksandrów z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                     
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2024 rok. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Aleksandrów                             
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                                  
i o wolontariacie, na 2024 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 



7 

 

Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew 
Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
 

Uchwała nr LII/344/2023 
 
d) Uchwała w sprawie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi                   
w przypadku nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Justyna Rydyger-Referent omówiła projekt uchwały w sprawie opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku nieruchomości, na której 
znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno – wypoczynkowe. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku 
nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew 
Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 

Uchwała nr LII/345/2023 
 
e) Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Pani Jolanta Rogozińska-Przewodnicząca Rady Gminy podkreśliła, że stawki 
podatku od nieruchomości były omawiane na posiedzeniu wspólnych komisji. Czy 
państwo Radni mają jakieś pytania, jeszcze jakieś uwagi co do zaproponowanych 
wysokości stawek od nieruchomości?  

 
- Pan Krzysztof Waszczyk-Radny – ma uwagę co do zaproponowanych stawek. 
Podkreślił żeby od działalności gospodarczej nie podnosić tych stawek, ponieważ są 
to małe przedsiębiorstwa i  żeby one nie znikały z terenu naszej gminy, one też nam 
przynoszą jakiś dochód.  Dla tych małych działalności niestety jest dosyć ciężki czas. 
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Dlatego powinniśmy po części je chronić żeby nie znikały z terenów Gminy 
Aleksandrów. 

 
- Pan Józef Stańczyk-Wiceprzewodniczący Rady- podtrzymuje swoje zdanie jak 
wcześniej na Komisji, aby wysokość stawek podatku od nieruchomości nie podnosić, 
ponieważ w większości są to emeryci rolnicy. Pan Wiceprzewodniczący dodał, że 
będzie przeciwny tej uchwale. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Renata Krawczyk, Ewa 
Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Jolanta Rogozińska, Rafał Staszewski, 
Zbigniew Ślusarczyk 
PRZECIW (5) 
Adam Hume, Tomasz Przybył, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Krzysztof Waszczyk 
 

Uchwała nr LII/346/2023 
 
 
f) Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta. 

 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Pani Jolanta Rogozińska-Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 
projekt przedmiotowej uchwały też był omawiany na Komisjach. W związku z brakiem 
pytań poddała  przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Renata Krawczyk, Ewa 
Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Jolanta Rogozińska, Józef Stańczyk, 
Rafał Staszewski, Zbigniew Ślusarczyk 
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PRZECIW (4) 
Adam Hume, Tomasz Przybył, Ewa Sipa, Krzysztof Waszczyk 

Uchwała nr LII/347/2023 
 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz 
prognozy długu Gminy Aleksandrów na lata 2023-2027. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 

-Pan Michał Boraniecki-Skarbnik Gminy-omówił jednocześnie projekt zmieniająca 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz prognozy długu Gminy 
Aleksandrów na lata 2023-2027 oraz projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Gminy Aleksandrów na 2023 rok. 

 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz prognozy 
długu Gminy Aleksandrów na lata 2023-2027. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew 
Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
 

Uchwała nr LII/348/2023 
 
 
h) Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2023 rok. 

 
-Pan Michał Boraniecki-Skarbnik Gminy omówił projekt uchwały w punkcie „g”. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew 
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Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
 

Uchwała nr LII/349/2023 
 
7. Sprawy różne. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
-Pani Alina Szczegielniak-Sołtys Sołectwa Dąbrowa nad Czarną podzieliła się 
dobrymi informacjami, że Sołectwo  Dąbrowa nad Czarną otrzymało Dyplom za 
zajęcie I miejsca w kategorii Sołectwo Roku 2023 w powiecie piotrkowskim, oraz 
Dyplom za zajęcie IX miejsca w województwie łódzkim w kategorii Sołectwo roku 
2023. 
 
-Pan Zbigniew Ogłoza-Radny- podziękował Panu Wójtowi za ogrom inwestycji                   
i realizację głównie tych dróg w obrębie i na terenie Gminy Aleksandrów, chodzi                
o dokończenie odcinka Stara Wolica, modernizację drogi bitumicznej. Droga zrobiona 
jest, to jest droga wewnętrzna na Wolicy, oraz odcinek Niewierszyn-Sulejów, który 
ułatwi mieszkańcom komunikację. Prośba ponowna o wycinkę odrostów 
przydrożnych na odcinku Stara Wólka, Stara, Skotniki oraz prośba o zabezpieczenie 
rowu jakimiś płytami. Chodzi o zabezpieczenie drogi też w miejscowości Wólka 
Skotnicka, to jest centrum miejscowości. Tam chodzi o zabezpieczenie głównie drogi, 
bo ona się pochyla, jest załamanie już tej drogi, także żeby nie było później                           
w przyszłości remontu drogi, żeby temu zapobiec. Prośba o doświetlenie na wjeździe         
w miejscowości Wólka Skotnicka, chodzi o poprawę bezpieczeństwa. 
 
-Pani Ewa Sipa-Radna- prośba, ponieważ mieszkańcy Sieczki nie mają się gdzie 
spotkać, nie mają takiego punktu. 
 
-Pan Józef Stańczyk-Wiceprzewodniczący Rady-zapytał czy jest złożony już 
wniosek na zagospodarowanie placów w miejscowości Kotuszów? Następnie droga 
Kotuszów-Wójcin czy będzie ujęta w realizacji, bo nie widzi żadnych pieniążków 
przeznaczonych na tą drogę w budżecie, następnie chodzi jeszcze o drogę, bo tam 
jest 40 000,00 zł na drogę Borowiec-Budynek. Czy ona też będzie wykonana w roku 
2024? 
 
-Pani Ewa Kuchta-Radna- podziękowała za wykonanie drogi Niewierszyn-Sulejów 
Panu Wójtowi Pawłowi Mamrotowi, że podjął się tej pracy, inwestycji. Panu Staroście 
Piotrowi Wojtasikowi, że nam dofinansował tą drogę. Panu dyrektorowi Dróg 
Powiatowych Zbigniewowi Staroście i firmie Zakrzewski. Pani Radna  bardzo 
dziękuje od siebie, od wszystkich mieszkańców naszej Gminy, że ta droga została na 
wysokim standardzie wykonana. 
 
-Pan Adam Hume-Radny- przypomniał o doświetleniu drogi Stara, Stara-Podhojny, 
tu od państwa Z. do drogi powiatowej, bo jest nieoświetlona. Nie ma tam słupów, jest 
ciemno. Ponowne przypomnienie, aby światło uliczne świeciło się przynajmniej do 
godz. 23:00 ponieważ ludzie wracają z pracy.  Następnie prośba o barierę ochronną 
Stara-Piaski, ponieważ w okresie zimowym jest tam bardzo ślisko i jest 
niebezpiecznie. 
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-Pan  Krzysztof Waszczyk-Radny- zgłasza problem jak corocznie odśnieżania. 
Uważa, że niestety trochę było znowu zasypane i naprawdę przedwczoraj drogi były 
w fatalnym stanie. Parę aut w okolicach Dąbrowy n/Cz znalazło się w rowie. A 
ponadto, jeżeli chodzi już, jak to pan Wójt zaraz będzie mówił, o newralgicznych 
punktach, tylko że są sypane. To jeżeli chodzi o skrzyżowania, to żeby nie było 
nasypane tylko na samym skrzyżowaniu, bo powinno być posypane co najmniej 150 
metrów przed skrzyżowaniem tak samo, żeby ewentualnie była droga hamowania.   
Bo tylko jest na samym skrzyżowaniu, a wszędzie wokół jest lód i przede wszystkim 
na łukach też, żeby to było bardziej posypane, bo w niektórych miejscach na łukach 
przecież wczoraj w ogóle nie było posypane. 
 
-Pani Agata Bernaciak-Radna- zapytała w imieniu swoim i mieszkańców, na jakim 
etapie są chodniki w  miejscowości Jaksonek? 
 
-Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy- odniósł się do wypowiedzi Państwa Radnych: 

• jeszcze raz bardzo serdecznie pogratulował Sołectwu Roku na terenie 
Powiatu Piotrkowskiego i jego mieszkańcom. Czyli sołectwu Dąbrowa nad 
Czarną. Gratulujemy również wysokiego miejsca w województwie łódzkim. 
Pani Sołtys to świadczy o tym, że mieszkańcy identyfikują się z tym 
Sołectwem; 

• kwestia podnoszona przez pana Radnego Zbigniewa Ogłozę. Co do remontu 
tego rowu w centrum miejscowości Wólka Skotnicka są zabezpieczone środki 
finansowe na wykonanie tego zadania remontowego. Mam nadzieję, że 
pogoda pozwoli nam w sposób planowy, zgodnie z harmonogramem, 
dokończyć rewitalizację tego stawu w miejscowości Wólka Skotnicka. Jak 
również zabezpieczenie tego rowu; 

• temat dotyczący realizacji zadań oświetleniowych - łącznie państwo sołtysi, 
państwo radni zgłosili ponad 30 wniosków dotyczących modernizacji 
oświetlenia ulicznego. W sposób efektywny odpowiemy na realizację około 12 
punktów na terenie Gminy Aleksandrów. Natomiast te pozostałe wnioski chcę 
prosić państwa o cierpliwość. Jako Gmina zgłosiliśmy kolejny wniosek                     
o dofinansowanie modernizacji, rozbudowy, przebudowy oświetlenia ulicznego 
na terenie Gminy Aleksandrów. Jeśli by te nasze wnioski spotkają się                         
z pozytywną oceną, jest szansa, że w latach 2024-2025 na terenie Gminy 
Aleksandrów zostanie zmodernizowanych bądź dołożonych ponad 800 
punktów oświetleniowych. Dlatego też, proszę państwa, myślę, że jak 
oceniacie to, co się dzieje teraz jesienią na terenie Gminy Aleksandrów,                  
to oświetlenie pojawia się w kolejnych punktach na terenie Gminy 
Aleksandrów; 

• Pani Ewa Sipa podnosi kwestię możliwości spotkania się przez mieszkańców 
Sołectwa Sieczka. Pani Sołtys, oczywiście każdy głos jest uwzględniony. 
Proszę, abyśmy potencjalnie na etapie aplikowania o granty sołeckie roku 
2024 wrócili do tej rozmowy. Musielibyśmy się zastanowić nad potencjalną 
nieruchomością, gdzie można byłoby choćby jakiś zaczątek takiego spotkania, 
możliwości zorganizowania takiego spotkania integracyjnego przygotować; 

• po przygotowaniu punktu dla rehabilitacji mieszkańców Gminy Aleksandrów, 
naszym kolejnym dużym zamierzeniem będzie budowa w oparciu o środki, 
które zobaczymy, jaki będzie ich los. Ale które na chwilę obecną, po 
nowelizacji budżetu przygotowanego przez rząd na rok 2024, są 
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przeznaczone dla Gminy Aleksandrów. Myślę tutaj o kwocie 250 000 zł na 
rozbudowę infrastruktury sportowej. Warto byłoby, aby wrócić do pomysłu 
modernizacji naszej infrastruktury sportowej przy szkole podstawowej                            
w Aleksandrowie w sposób profesjonalny, myślę, że jeszcze dużym 
wyzwaniem będzie dla nas zorganizowanie miejsca przeznaczonego dla 
Gminnego Centrum Kultury. Dlatego też jest szansa, że uda się 
wygospodarować obiekt w Aleksandrowie, który będzie służył mieszkańcom 
Aleksandrowa, jak również mieszkańcom Sołectw ościennych; 

• Kolejne pytanie dotyczyło zagospodarowania centrum miejscowości 
Kotuszów-przygotowujemy wniosek o dofinansowanie realizacji tego zadania 
w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich. Złożymy go zgodnie                           
z harmonogramem naboru; 

• pojawiło się pytanie o odcinek drogi Kotuszów-Wójcin, Państwo Radni, którzy 
już prześledzili projekt budżetu na rok 2024, zauważyli, że zabezpieczyliśmy 
wkład własny w dofinansowanie tego zadania w ramach programu Polski Ład. 
Jeśli chodzi o drogi, my jako Samorząd Gminny dokładamy kwotę 5% kosztów 
kwalifikowalnych i zabezpieczyliśmy środki finansowe na 2 zadania. Poprawa 
infrastruktury drogowej na terenie Gminy Aleksandrów Etap pierwszy                         
i poprawa infrastruktury drogowej na terenie Gminy Aleksandrów. Etap drugi                
i w ramach etapu pierwszego, zgodnie z klasyfikacją przyjętą przez pana 
Skarbnika, będą budowane, przebudowywane drogi, które mają status drogi 
publicznej, gminnej. Z nadanym numerem na podstawie uchwały Rady Gminy. 
Droga, ten odcinek relacji Kotuszów-Wójcin ma status drogi gminnej i jest 
ujęty w ramach poprawy infrastruktury; 

• co do pozostałych realizacji, proszę szanowni państwo Radni, odłóżmy tą 
szczegółową dyskusję na Komisje Rady Gminy. Gdzie każdy z punktów 
naszego projektu budżetu na rok 2024 będzie omówiony; 

• pan wójt dodał, że my bardzo wiele robimy, żeby uregulować stan prawny 
naszych nieruchomości, jeśli chodzi o zwiększenie na drogę w miejscowości 
Sieczka-Opoczniaki. Pan wójt poinformował, że Gmina Aleksandrów nabyła 
kolejne mienie w drodze zasiedzenia i ten brakujący odcinek, tych 135 
metrów, będzie doprojektowany w ramach tego zadania, chcemy wykonać 
całość ciągu tej drogi od Starego Niewierszyna do drogi bitumicznej 
prowadzącej na Władysławów; 

• wszelkie kwestie dotyczące oświetlenia- prośba, aby państwo Radni zechcieli 
poczekać na rozstrzygnięcie potencjalnego dofinansowania dla Gminy 
Aleksandrów na realizację tego zadania. Przyjęliśmy na terenie całej Gminy 
oświetlenie uliczne w godzinach wieczornych o 22.30. Jakiekolwiek różnice 
pomiędzy poszczególnymi Sołectwami będą korygowane poprzez kontakt 
bezpośrednio z wykonawcą tego zadania. Co do bariery ochronnej, o której 
wspominał pan Radny w swojej wypowiedzi, Stara-Piaski, była ona 
przedmiotem zainteresowania i spotkania z panem dyrektorem Zbigniewem 
Starostą-Zarząd Dróg Powiatowych. Będziemy chcieli, aby ta bariera skoro 
jest podnoszona zasadność jej wykonania, była zrealizowana we współpracy                    
z Zarządem Dróg Powiatowych. Natomiast chciałbym tutaj tak realnie, panie 
Radny, myślę, że będzie to bardzo trudne, żeby to był grudzień tego roku.                   
Z uwagi na kwestię przede wszystkim pogody, która jest wokół nas; 

• uwagi co do odśnieżania. Będą one przekazane do wykonawcy, jak również 
do pracownika, który bezpośrednio koordynuje tę kwestię; 
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• co do chodnika w miejscowości Jaksonek, chcę uspokoić panią Radną, chcę 
uspokoić mieszkańców. Tempo w żaden sposób nie osłabło, jeśli chodzi               
o realizację tego zadania. Tak ze spraw technicznych. Do 4 grudnia  br. 
wykonawca ma przekazać sprawy do Polskich Wód dotyczące uregulowania 
jednej z działek, na której to planowany jest zbiornik dla wody. Zbiornik 
zbiorczy dla wody, która będzie z całego Jaksonka spływała do 2 zbiorników. 
Biorąc pod uwagę te wszystkie kwestie, proszę państwa, żeby to było z jak 
najmniejszą uciążliwością dla naszych mieszkańców. I biorąc również 
parametry techniczne, które Generalna Dyrekcja określiła dla realizacji tego 
zadania, chcemy zlokalizować ten zbiornik przy naszej działce gminnej                
w miejscowości Jaksonek. Jak również udostępnić naszą nieruchomość, 
celem odprowadzenia tych wód opadowych do naszego rowu przy drodze 
wewnętrznej od Jaksonka do Włodzimierzowa. To jest najbliższa kwestia, 
która będzie wyznaczona poprzez kontakt pana projektanta z Wodami 
Polskimi do 4.12. Oprócz tego czekamy na zatwierdzenie przez Generalną 
Dyrekcję badań geotechnicznych czyli odwiertów dla tego zadania jak również 
czekamy na ostateczne zatwierdzenie pasa podziału nieruchomości                          
w miejscowości Jaksonek; 

• OZE na terenie Gminy Aleksandrów-generalny wykonawca przekazał 
informację, że zatowarował 347 lokalizacji, pozostało 7 o takim największym 
stopniu skomplikowania. Bądź też, gdzie pojawiają się trudne uzgodnienia z 
naszymi mieszkańcami. Jeszcze jedna rzecz, bardzo istotna, jeśli pojawiają 
się jakiekolwiek sprawy techniczne dotyczące, czy też powiedzmy 
poszczególnych elementów tych instalacji prosimy o zgłaszanie do naszych 
pracowników. Jesteśmy w stałym kontakcie z kierownikiem budowy, jesteśmy 
w stałym kontakcie z inspektorem nadzoru. Zależy nam na tym, aby wszystko 
było wykonane jak najlepiej, poprawnie; 

• Pan wójt w imieniu własnym oraz pracowników Urzędu Gminy zaprasza na 
wigilijne spotkanie opłatkowe, które jest w tym roku zaplanowane w dniu 16 
grudnia, jest to sobota, od godziny 16 w sali gimnastycznej w Dąbrowie nad 
Czarną. 

 
-Pan Józef Stańczyk-Wiceprzewodniczący Rady- zabrał głos w kwestii odbierania 
nieczystości ciekłych, ponieważ odbiór przez prywatne firmy odpadów ciekłych                   
z oczyszczalni małej kosztuje 400 zł, a z dużej 500 zł. Trzeba zastanowić się 
ponieważ od nowego roku stawki mają jeszcze pójść w górę i tak jak już wstępnie 
pan Wójt mówił, że z Opoczna może się zgłosi firma, czy z Przedborza, czy                         
z Radomska. Pan Wiceprzewodniczący uważa, aby to jakoś unormować, bo w tej 
chwili ludzie będą sobie radzić na swój sposób, bo ceny są bardzo wysokie. 
 
Państwo Sołtysi również  zwrócili uwagę, aby w formularzu zgłoszenia zbiornika 
bezodpływowego i przydomowych oczyszczalni ścieków nie trzeba było zgłaszać 
umowy tylko z jednym podmiotem, ponieważ obecnie ceny wywozu nieczystości 
bardzo wzrosły. 
 
-Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy- advocem- to jest bardzo ważna kwestia. Ceny, 
które przytoczył pan Radny myślę, że dotyczą większości naszych mieszkańców. 
Pan wójt poinformował, że  przeprowadził rozmowę z PGK Opoczno na temat 
uzyskania zezwolenia na terenie Gminy Aleksandrów. Poinformował, że co do metra 
sześciennego te stawki, które zostały przedstawione przez PGK Opoczno, wyglądały 
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bardzo atrakcyjnie, tylko troszkę zmartwiła stawka za kilometr z Opoczna na teren 
naszej Gminy i dlatego też będziemy zabiegać, aby Przedbórz zechciał też na 
naszym terenie uzyskać wpis. Czynimy starania w Urzędzie Marszałkowskim, aby                    
z potencjalnych oszczędności z perspektywy finansowej jeszcze zrealizować                         
w przypadku naszych mieszkańców etap 5 Gminy w oparciu  o przydomowe 
oczyszczalnie ścieków. Zgodnie z regulaminem w przypadku przydomowych 
oczyszczalni ścieków mieszkaniec ma udokumentować co najmniej jeden ich odbiór 
w skali roku, w dniach 28-29.11 skontrolowaliśmy przydomowe oczyszczanie 
ścieków z etapu 3. Od nas wymagane są sprawozdania, które przedstawiamy do 
Ministerstwa, do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska.  
 
 
-Pani Jolanta Rogozińska-Przewodnicząca Rady- poinformowała                                     
o nadchodzących posiedzeniach komisji Stałych. 
 
-Pani Król Helena-Sołtys Sołectwa Kotuszów zwróciła się z prośbą, aby uczcić 
minutą ciszy pamięć o zmarłym Sołtysie Sołectwa Brzezie.  
 
Wszyscy zgromadzeni uczcili pamięć minutą ciszy.  
 
8. Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandrów 
Jolanta Rogozińska o godz. 11:27 tego samego dnia zamknęła obrady LII Sesji 
Rady Gminy Aleksandrów. 
 

Transmisja z obrad LII Sesji Rady Gminy Aleksandrów jest dostępna na stronie: 

https://aleksandrow.esesja.pl/transmisja/43220/lii-sesja-rady-aleksandrow-30-

listopada-2023.htm 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/Jolanta Rogozińska 

 

Przygotowała: Małgorzata Szulc Referent Referatu Organizacyjnego 
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